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Raadsvragen

Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie van D66 betreffende de Bonaire

Aan de leden van de Gemeenteraad

Op 26 juli 2021 heeft de fractie van D66 onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van orde voor 
de vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over de Bonaire, het antwoord vindt u onder 
de vraag:

1. Heeft u kennis genomen van de uitzichtloze financiële positie van de Bonaire?
Na terugkeer van het schroefstoomschip der vierde klasse Zr.Ms. Bonaire naar Den Helder heeft de gemeente
in 2006 een tienjarige subsidie verleend van € 50.000,- p.j. voor de uitvoering van de benodigde restauratie
van het schip. In 2016 is wegens (nog) onvoldoende eigen inkomsten uit rondleidingen, verhuur etc. een
incidentele exploitatiesubsidie verleend van € 25.000,-. Naast het verstrekken van geldelijke bijdragen
ondersteunt de gemeente waar mogelijk met het mobiliseren van (leer)werkkrachten. Willemsoord BV
faciliteert het gebruik van dok 1. Het is ons bekend dat de exploitatie van de Bonaire momenteel (nog) niet
sluitend is.

2. Draagt u kennis van de zware onderhouds- en restauratietaak voor het bestuur en de andere
vrijwilligers van de Bonaire?
Ja. Wij hebben veel waardering voor allen die betrokken (geweest) zijn bij de instandhouding van de Bonaire
en hun jarenlange inzet daarvoor.

3. Bent u het met D66 eens dat de huidige situatie ertoe kan leiden dat de reeds gerestaureerde en
onderhouden delen – weer – in verval geraken?
De restauratie brengt het schip steeds meer in oude glorie. Het stichtingsbestuur heeft vanaf 2006 van diverse
fondsen (project)subsidies weten te verwerven. Wij zijn het met u eens dat restauratie, onderhoud en beheer
van het schip financiële middelen vergt.

4. Bent u het met D66 eens dat voor de korte en de lange termijn de Bonaire van groot belang is voor
Willemsoord?
De Bonaire is vanuit de maritieme techniek en de historie nauw verbonden met de identiteit van Den Helder.
Het schip is een blikvanger voor Willemsoord en een bijzonder boegbeeld van de Museumhaven Willemsoord.

5. Bent u het met D66 eens dat het belang van De Kleine Werf nog moet worden aangetoond en het
belang van de Bonaire voor Willemsoord al jarenlang wordt bewezen?
De Zr.Ms. Bonaire en het plan voor De Kleine Werf hebben een complementaire functie als het gaat om de
verblijfskwaliteit van Willemsoord.
De Bonaire is een museaal historisch schip en kan, na afronding van de restauratie, als onderdeel van
Willemsoord, een  rol vervullen om meer mensen het Helderse cultureel en maritiem erfgoed te laten ervaren
en beleven.
Het plan voor De Kleine Werf is gericht op invulling met een hotel, restaurants en cafés. Het plan wordt
voorbereid door Zeestad en zal na realisatie een bijdrage leveren aan de verblijfskwaliteit van Willemsoord.

6. Is het college voornemens serieus naar de problemen / uitdagingen van de Bonaire te kijken?



zaaknummer: 2021-038814 Pagina 2 van 2

In 2018 hebben we € 75.000,- als gemeentelijke cofinanciering beschikbaar gesteld voor de subsidie die het 
Waddenfonds voor de restauratie van het schip beschikbaar heeft gesteld (€ 750.000,-). Zeestad heeft voor 
het project Poort naar de Wadden een bijdrage geleverd via het penvoerderschap rondom deze 
subsidieaanvraag. De provincie Noord-Holland heeft ook een financiële bijdrage geleverd in de vorm van 10% 
cofinanciering. We blijven bereid mee te denken met de Stichting Zr.Ms. Bonaire bij de uitdagingen waar het 
bestuur voor staat bij de afronding van de restauratie van het schip.

7. Wil het college daarbij ook de mogelijkheden van financiële steun overwegen op de zelfde royale
manier als dat geldt voor De Kleine Werf (niet de exploitatie, maar plannen, ruimte ter beschikking
stellen, ambtelijke capaciteit etc.)?
Naast de hierboven genoemde 10-jarige subsidie, de incidentele exploitatiesubsidie en de gemeentelijke
cofinanciering voor de Bonaire, is het college is nu niet voornemens een bijdrage in de exploitatie van de
Bonaire te verlenen. Het college ziet op dit moment nu de restauratie loopt nog geen aanleiding uw raad te
adviseren een structurele bijdrage te verlenen.

Wij gaan er van uit dat wij u voldoende hebben geïnformeerd.

Den Helder, 24 augustus 2021

Met vriendelijke groet,
Burgemeester en Wethouders van Den Helder,

J.A. (Jan) de Boer MSc.
burgemeester

R.M. (Robert) Reus
secretaris




